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ČESKO: Vláda na dnešní tiskové konferenci oznámila, že přijala nová opatření. Tentokrát se týkají
maloobchodů a služeb a také pohybu osob. Co se tedy změní?

Od čtvrtka 22.10 do 3.11. dojde k uzavření maloobchodů a služeb s výjimkou prodejen se
základním sortimentem. Velkoobchodní prodej zůstává bez omezení. Co se týče velkých nákupních
center, v nich budou otevřeny pouze potraviny, drogerie, lékárny a další provozovny uvedené v
usnesení vlády.

 

Nová opatření se týká i pohybu osob. Doporučuje se, aby lidé omezili pohyb a kontakt na
minimum. Povolené jsou pohyby v přírodě a na chatách. Na Twitteru napsal ministr zdravotnictví
Roman Prymula, že výjimku mají potřebné cesty za rodinou, nákup základního sortimentu a nutná
pomoc blízkým a cesty k lékaři.

Prymula promluvil i o kapacitě nemocnic. Ta je podle něj naplněna na 80 procent. Uvedl, že
současnými opatřeními se zatím reprodukční číslo snížit nepodařilo. To nyní činí 1,36. Z toho
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důvodu jsou nezbytná další opatření, dodal.

Konstatoval, že přibývá nakažených mezi seniory, protože jen během října jich je 2000 v 118
ohniscích.

Co se týče přímého kontaktu veřejnosti se státní správou, ten je také omezený, a to na pět hodin
dvakrát v týdnu.

“Rozhodli jsme se k opatření, za které se všem omlouvám. Bohužel jsme v situaci, kdy je
dramatický nárůst a opatření, které jsme udělali v minulých týdnech, nefungují, “uvedl na
konferenci Babiš.

Dodal, že pokud by k takovému opatření vláda nepřistoupila, okolo 7. až 11. listopadu by došlo ke
kolapsu zdravotnictví.

“Opatření jsou skutečně nezbytné. Ze všech testů, které provádíme, je třetina pozitivních”, dodal
Prymula.

„Žádný lockdown není. Co se týká mně, můžete mi vyčítat, že jsem nepredikoval, jak se vir bude
chovat, můžete mi vyčítat, že neumím mluvit. Lidi určitě s odstupem času posoudí, jak jsme to
zvládli. Dělali jsme maximum. Co se stalo, bylo avizováno, ale nikdo nečekal, že to bude v takovém
rozsahu,“ řekl premiér Babiš s tím, že se může všem omluvit.
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